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Sak 19.21 Ark     
Ny behandling av vedtak 13/17, Bytte av areal til hjorte- og rådyrjakt, 
Baksida grunneierlag og Folldal fjellstyre. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

Vedtak 2021/2118 fra Miljødirektoratet.  

Alle vedlegg i saken slik det var sendt over til Folldal kommune. 

  

 

Bakgrunn: 

Baksida grunneierlag i Folldal søkte i 2017 Folldal fjellstyre om et bytte av arealer i 

forbindelse med jakt på hjort og rådyr. Bakgrunnen for søknaden er at grunneierlaget mener at 

dette vil gi en bedre arrondering av arealene for begge parter. Arealene som det er ønsket 

bytte på er på ca. 1500 daa fra grunneierlaget, og 1000 daa fra statsallmenningen, og ligger på 

sørvestsida av elva Folla, og på begges sider av Fv 2238. Byttet er ikke et fullstendig 

eierskifte, men gjelder kun ved jakt på hjort og rådyr. Byttet vil være tidsbegrenset for deler 

av jakta, og det er foreslått en prøveperiode på 3 år. 

Fjellstyret har i sak 13/2017 behandlet søknaden etter Fjellovas § 27, og godkjent slikt bytte. 

Det kom to klager på vedtaket, der begge klagene mente deler av fjellstyret var inhabile. 

Klagerne mente også at byttet ikke fylte kravene i § 27, da resultatet medførte dårligere 

jaktmuligheter for statsallmenningen. Klagene ble behandlet av fjellstyret i sak 16/2017 der 

fjellstyret valgte å opprettholde sitt vedtak. Klagesaken ble derfor oversendt Miljødirektoratet 

for behandling. 

Kommunen har jfr. Fjellovas § 27 gitt sin uttalelse i saken, og henstiller i sin uttalelse om at 

partene må bli enige.  

Fjellstyret har behandlet søknaden etter Lov om utnytting av rettar og lunnende m.m. i 

statsallmenningane (fjellova) § 27: Fjellstyret kan gjere vedtak om at statsallmenning eller 

del av statsallmenning skal vere med i eit større jaktområde, når dette er føremålstenleg av 

omsyn til den jaktmessige utnyttinga av allmenningen. Under same vilkår kan fjellstyret gjere 

vedtak om bortleige av småviltjakta i allmenningen eller deler av denne til ein organisasjon 

som har fremje av jakt og viltstell som føremål. Før det vert gjort vedtak som nemnt i første 

og andre stykket, skal kommunen gje fråsegn. Vedtaket må stadfestast av departementet. 

Avtale om skiping av sams jaktområde eller om bortleige må ikkje føre til at dei som er nemnt 

i § 23 første stykket vert stelt vesentleg dårlegare enn før med omsyn til å kunne oppnå høve 

til jakt  
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Administrasjonens vurdering: 

Fjellstyret har benyttet fjellovas § 27 i behandlingen av saken. I oversendt møtebok av 

behandlingen av sak 13/17 i Folldal fjellstyre blir det av fjellstyrets sekretær reist tvil om 

lovanvendelsen og at denne bestemmelsen ikke åpner for bytte av arealer på denne måten. 

Dette fremgår også i innstillingen til vedtak i sak 13/2017. Ved klagebehandlingen har 

Miljødirektoratet valgt å prøve alle sider av saken, herunder også lovanvendelsen i vedtaket 

jfr. Forvaltningslovens § 34 annet ledd. Miljødirektoratet deler fjellstyrets sekretær sin 

vurdering av bruk av § 27 i denne saken. Fjellovas § 27 åpner for at hele eller deler av en 

statsallmenning kan bli del av et større jaktområde. I dette ligger det at fjellstyrearealet 

tillegges et annet areal, og at det nye arealet forvaltes i felleskap. Dette er, slik direktoratet 

vurderer det, ikke tilfellet i denne saken. Baksida grunneierlag ønsker et makeskifte der 

grunneierlaget kan disponere noe statsallmenningsgrunn mot at statsallmenningen kan 

disponere noe privat grunn som gjengjeldelse, uten at disse arealene blir del av et større 

jaktområde. Dette blir derfor mer å tolke som en leieavtale av grunn, og vil ikke falle inn 

under § 27 første ledd. Bortleie av hele eller deler av småviltjakta kan leies bort til en 

organisasjon som har fremme av jakt og viltstell som formål, etter § 27 annet ledd. 

Denne bestemmelsen kan heller ikke benyttes i dette tilfellet da byttet av areal skyldes rådyr 

og hjortejakt, samtidig som et grunneierlag ikke faller inn under den kategorien som kan leie 

slike areal. 

 

 

Forslag til vedtak: 

Fjellstyret har behandlet henvendelsen etter Fjelloven §27. Denne bestemmelsen 

åpner ikke for «bytteforslag» som foreslått i brev fra Baksida grunneierlag. 

Miljødirektoratet vurderer at feil lovanvendelse er lagt til grunn for vedtak 13/17. 

I vurderingen av lovanvendelsen kan Miljødirektoratet heller ikke se at andre 

bestemmelser i fjellova åpner for at slikt makeskifte. Dette gjør at direktoratet 

ikke ser at et makeskiftet kan gjennomføres slik det er omsøkt. 

Fjellstyret mener dagens grenser for storviltjakt, som gjelder for elg, rein, hjort og 

rådyr, er hensiktsmessige. Det vil ikke være formålstjenlig med hensyn til den 

jaktmessige utnyttinga av statsalmenningen og gå inn for løsningen som er 

skissert i brevet fra Baksida Grunneierlag. 
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Behandling: 

Før behandling sak 19/21 ble det vurdert spm om inhabilitet for Egil Eide. 

Han ble erklært inhabil jfr forvaltningsloven §6  

Det ble foreslått nytt forslag til vedtak endring i avsnitt 2. Ut i fra dette vil dagens 

grense for storviltjakt bestå. Vedtak med denne endringen vedtas. 

Vedtak: 

 

Fjellstyret har behandlet henvendelsen etter Fjelloven §27. Denne bestemmelsen 

åpner ikke for «bytteforslag» som foreslått i brev fra Baksida grunneierlag. 

Miljødirektoratet vurderer at feil lovanvendelse er lagt til grunn for vedtak 13/17. 

I vurderingen av lovanvendelsen kan Miljødirektoratet heller ikke se at andre 

bestemmelser i fjellova åpner for at slikt makeskifte. Dette gjør at direktoratet 

ikke ser at et makeskiftet kan gjennomføres slik det er omsøkt. 

 

Ut i fra dette vil dagens grense for storviltjakt bestå. Vedtak med denne endringen 

vedtas. 
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Sak 20.21 Ark     
Byggemelding uthus og status på utvist seter, Bård Furuhovde, 
Furuhovdsetra feste 156. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

Byggemelding mottatt fra Folldal kommune. Søknad fra Bård Furuhovde, 

bygging av nytt uthus på Furuhovdsetra feste 156. 

Bakgrunn: 

Det søkes om bygging av nytt, uthus do og vedlager på Furuhovdsetra, ca 7 

m2. Bygget er erstatning av utedo som er i dårlig forfatning og i den forbindelse 

søkes det om å oppføre utedo kombinert med vedrom på ny tomt inne på 

setervangen. I søknaden nevnes det at setra er utleid til landbruksformål. 

 

Det er tidligere behandlet 2 søknader om uthus og do på setra. 

 

Sak 33/2006: 

Byggemelding på utedo på 5 m2 tenkte plassert ved siden av vedbu inne på 

Furuhovdsetra. Fjellstyret behandlet søknaden etter bestemmelse i 

seterforskriften. Fjellstyret konstaterte at setra ikke var i bruk. Fjellstyret hadde 

ingen innvendinger til det omsøkte arbeidet. 

 

Sak 20/17 

Byggemelding riving og oppføring erstatningsbygg på Furuhovdsetra. Gjaldt 

riving av 2 hus søkt erstattet med nytt bygg i samme str. I tilleggsopplysninger 

gitt til søknaden går det frem at setra leies ut til ikke bruksberettiget 

beitebruker fra Oppdal. Behovet oppgis å være behov for lager for utleier og 

leietaker. Statskog ga den gang slik uttalelse: 

Ut ifra opplysninger i søknaden er ikke setra i bruk av rettighetshaver i dag 

men brukes av andre. Statskog ber derfor fjellstyret ta stilling til  status på 

setra fær de evte behandler søknaden etter setersforskriften §10…. Det synes 

ikke som rettighetshaver selv har behov for lagerbygning ut fra den 

jordbruksmessige drift av setra i dag og vi ber dette klargjøres bedre før evt 

fjellstyret tillater tiltaket etter §10. i seterforskriften. 

Fjellstyret ga tillatelse til det omsøkte arbeidet. Med presisering i vedtaket: 

Fjellstyret godkjenner oppføring av nytt uthus som erstatning for de to gamle 

fjøsene. En vil poengtere / forutsette at erstatningsbygget oppføres som et 

uisolert bygg som skal tjene som uthus på setra. 

 

I søknaden nå søkes det om oppføring av nytt uthus kombinert med vedrom 

plassert på ny tomt. Statskog har gitt uttalelse. De ber fjellstyret vurdere status 

på setra om den ikke er i bruk, evt falt i det fri jfr Fjelloven §22. 
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Status på bruk av setra er at den ikke er i bruk og det er gått over 20 år slik at den 

Er falt i det fri jfr Fjelloven §12. Bortleie endrer ikke om setra er i bruk eller ikke  

da bruken av utvist seter må foregå ut i fra gardsbruket den er utvist fra. 

Byggemelding behandles etter seterforskriften §12 og 13. 

 

 

 

Administrasjonens vurdering: 

 

Seter på feste 156, Furuhovdsetra har ikke vært i bruk på over 20 år og er da falt i 

det fri jfr Fjelloven §22. 

Iht Seterforskriften §§ 12 og 13 skal fjellstyret gjøre vedtak på at setra er falt i det 

fri. Fjellstyret kan gjøre vedtak om å utvise setra til en annen eiendom som treng 

seter når bruksutøvinga i allmenningen er best tent med det. Blir seter som er 

fallen i det fri ikke vist ut til anna eiendom med bruksrett kan Statskog gi 

seterbrukeren løyve i inntil 10 år av gangen til å ha husa eller anlegg stående uten 

vederlag. 

 

Praksis har vært at fjellstyret anbefaler at Statskog gir seterbrukeren løyve til å ha 

husa stående jfr §13. 

 

Behandling av byggemelding skjer etter seterforskriften §15. 

§ 15.Nybygging og ombygging av hus på seter som er fallen i det fri 

Statskog SF tek etter samråd med fjellstyret avgjerd med omsyn til løyve til nybygging/ 

ombygging o.l. 

Før Statskog SF tek avgjerd skal saka leggjast fram for regional kulturminnestyresmakt 

til fråsegn. 

 

En vurderer at behovet for uthus/vedbod ikke er tilstede. Da det jo er et stort uthus 

oppført tidligere sak 20/17. 

 

 

 

 

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

Fjellstyret slår fast at seter på feste 156 er falt i det fri jfr Fjelloven § 22 

En anbefaler at seterbruker får opprettet feste med Statskog jfr seterforskriften §§ 
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16 og 17. 

 

Byggemeldingen, fjellstyrets anbefaling til Statskog: 

Behovet for uthusdelen som omfatter utedo godkjennes som erstatning for den 

gamle. Lagerplass for ved eksisterer allerede med bygget fra 2016. 

En godkjenner utedo med disse målene 1,9 x 1,9 m. Tegning vedlagt søknaden 

med disse målene 1,9 x1,9. Det som er tegnet inn som vedlager, (1,9 x 1,9) tillates 

ikke. 

 

Ny tegning målsatt av fjellstyret legges ved vedtaket. 

 

 

Behandling: 

 

Vedtak: 

Fjellstyret slår fast at seter på feste 156 er falt i det fri jfr Fjelloven § 22 

En anbefaler at seterbruker får opprettet feste med Statskog jfr seterforskriften §§ 

16 og 17. 

 

Byggemeldingen, fjellstyrets anbefaling til Statskog: 

Behovet for uthusdelen som omfatter utedo godkjennes som erstatning for den 

gamle. Lagerplass for ved eksisterer allerede med bygget fra 2016. 

En godkjenner utedo med disse målene 1,9 x 1,9 m. Tegning vedlagt søknaden 

med disse målene 1,9 x1,9. Det som er tegnet inn som vedlager, (1,9 x 1,9) tillates 

ikke. 

 

Ny tegning målsatt av fjellstyret legges ved vedtaket. 

 

 


